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KLU § 97 Dnr KS 2020/331-009 

Motion om att Arvika kommun blir medlem i ICORN, 
International Cities of Refuge Network 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Anton Sjöstedt (L) förslår i en motion att Arvika kommun ska bli medlem i 

ICORN och ge professionella författare, dramatiker, journalister och 

konstnärer som lever under hot i sina hemländer möjlighet till fristad. 

Beslutsunderlag 

Anton Sjöstedt (L) motion den 15 mars 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 30 mars 2020, § 61 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 1 juni 2020 

Bedömning 

Om Arvika kommun har för avsikt att ansöka om medlemskap i ICORN och 

bli en fristad för professionella författare, dramatiker, journalister eller 

konstnärer behöver frågan först utredas vidare. Organisation och struktur, 

vilken kompetens och vilka verksamheter inom kommunen och bolagen 

skulle behöva ingå, formella samarbetspartners och finansiering är några av 

de områden som måste klargöras i en medlemsansökan. Juridiskt har ingen 

av de dryga 20 fristadsprogram i Sverige underkänts. Sveriges kommuner 

och regioner har tidigare gett följande råd. ” Huruvida ett stipendium till en 

författare/konstnär ligger inom den kommunala kompetensen grundar sig på 

den sedvanliga bedömningen om det allmänna intresset, 

likställighetsprincipen, lokaliseringsprincipen samt proportionalitet.” Detta 

innebär att kommunen måste klargöra att det är ett stipendium, på vilka 

grunder det utdelas och dokumentera alla insatser i det lokala kulturlivet. 

 

I Karlstad har man avsatt 350 000 kronor i budget för fristad vilket ansvarig 

chef menar inte varit tillräckligt. I de fall då författaren/konstnären har med 

sig familj innebär det att kostnaden ökar (ca 70 000 – 100 000 

kronor/ytterligare familjemedlem). Karlstad har en utsedd koordinator på 

20% samt en person inom Kultur och fritid som fungerar som stöd till 

koordinatorn. Arbetsmarknadsenheten, Kultur och fritid, kommunala 

bostadsbolaget, Socialförvaltningen och säkerhetsansvarig/samordnare i 

Karlstad kommun ingår i organisationen för att säkerställa rätt kompetens 

utifrån åtagandena. Bland annat måste en säkerhetsanalys göras och då kan 

det behövas att man har kontakt med SÄPO.  
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KLU § 98 Dnr KS 2020/332-009 

Motion om att Arvika kommun anordnar en webbsida 
för Ritz 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att verksamheten 

har valt att kommunicera program och arrangemang på Ritz via sociala 

medier. För närvarande via Facebook och Instagram. En egen hemsida 

kräver mer resurser. 

 

Motionen avslås. 

Sammanfattning 

Anton Sjöstedt (L) förslår i en motion att Arvika kommun anordnar en 

webbsida för Ritz. Kommunen har en fastställd webbpolicy. När 

verksamheten på Ritz planerades beslutades att program och evenemang 

skulle kommunicera via sociala medier och webbplatsen visitarvika.se i 

första hand. 

Beslutsunderlag 

Anton Sjöstedt (L) motion den 15 mars 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 30 mars 2020, § 62 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 27 maj 2020 

Bedömning 

Under planering av verksamhet på Ritz diskuterades frågan om hemsida och 

sociala medier kopplat till målgrupp, vilka alternativ som fanns och vilka 

resurser som krävs för olika alternativ. En hemsida kräver resurser för att 

vara aktuell, uppdaterad och relevant. Med utgångspunkt i kommunens 

webbpolicy och i dialog med informationsenheten i kommunen beslutades 

att program och evenemang skulle kommuniceras via sociala medier och 

kalendariet på webbplatsen visitarvika.se. Verksamheten har nu varit igång i 

ett år och arbetar med att försöka anpassa justera och göra ändringar utifrån 

de behov som framkommer. Det kommunikativa är en del av detta. 

  

Anton Sjöstedt (L) hänvisar i sin motion till en nyligen publicerad rapport 

Svenskar och internet 2019 som är framtagen av Internetstiftelsen. Rapporten 

visar att de största sociala nätverken, som Facebook och Instagram, minskar i 

tillväxttakt och att yngre personer väljer bort dessa medier till förmån för t ex 

Snapchat. Det kan diskuteras vilka sociala medier som når en målgrupp bäst. 

Ritz har en mycket bred verksamhet för olika åldrar och intressegrupper och 

därmed blir även målgruppen bred. När Ritz öppnade valdes Facebook och 

Instagram som kanaler. Det betyder inte att andra kanaler kan väljas vid  
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KLU § 98 forts. 

 

behov i framtiden. Aktivt deltagande i sociala medier är en fråga om 

personalresurser och kräver en avvägning utifrån behov och tillgång till 

resurser. En egen hemsida för Ritz utesluter inte behovet av kommunikation 

via sociala medier. 

  

De flesta arrangemangen på Ritz anordnas inte av kommunen och dess 

verksamheter utan av arrangerande föreningar, olika organisationer och 

företag, intressegrupper samt privatpersoner. Många av arrangemangen är 

publika och för allmänheten, men inte alla. En svårighet är att få 

arrangerande aktörer att förse verksamheten med den information och det 

material, t ex bilder, som behövs för att kunna marknadsföra arrangemangen 

via Ritz sociala medier. En annan svårighet är att få arrangörer att i god tid 

lägga in information om arrangemang på webbplatsen visitarvika.se. 

Verksamheten på Ritz arbetar med att försöka få till en struktur och ett 

arbetssätt som ska förbättra detta. 
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KLU § 99 Dnr KS 2019/1479-009 

Motion om skyfallsplan 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att 

Kommunledningsstabens arbete med planer och strategier för skyfallsfrågan 

i Arvika kommun bedöms vara tillräckligt stöd för att hantera skyfallsfrågan 

utan att upprätta en separat skyfallsplan. 

 

Motionen avslås. 

Sammanfattning 

Anton Sjöstedt (L) har väckt en motion angående behovet av skyfallsplan för 

Arvika kommun. Samhällsbyggnadsavdelningen har fått ärendet för yttrande. 

De planer och strategier kommunen har och håller på att ta fram, tillsammans 

med kartunderlag och nationella riktlinjer utgör ett användbart och fullgott 

stöd i skyfallsfrågan i kommunens fortsatta samhällsbyggande. En separat 

skyfallsplan bedöms därför inte vara nödvändig. 

Beslutsunderlag 

Anton Sjöstedts (L) motion den 23 december 2019 

Kommunfullmäktige den 27 januari 2020, § 16 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 14 maj 2020 
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KLU § 100 Dnr KS 2020/457-008 

Medborgarförslag om att Arvika kommun sätter upp en 
skylt på konstverk 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Arvika kommun tackar för försvarsställarens engagemang och de synpunkter 

som lämnats i medborgarförslaget. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att 

informationsskylten är placerad väl synlig vid konstverket. 

Sammanfattning 

Förslagsställaren önskar uppsatt informationsskylt till det offentliga 

konstverk han bifogat bild på. 

 

Konstverket är Arvika kommuns. Verket placerades på platsen i Dottevik 

och invigdes 2013. Verket heter ”Ett musikstycke”. Konstnären är Märta 

Anderdott. Konstnären valde vid invigningen placering av 

informationsskylten. Skylten sitter kvar. 

 

Förslagsställaren har kontaktats av Kultur och fritid, Kulturutvecklare som 

bifogat bilder på skyltens placering på konstverket. Förslagsställaren tackar 

för informationen och svaret på frågan. 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag den 17 april 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 27 april 2020, § 91 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 3 juni 2020 

Korrespondens 

Bedömning 

Informationsskylten är placerad väl synlig vid konstverket. Förslagsställaren 

och kulturutvecklaren har haft kontakt via e-post. Förslagsställaren har fått 

bilder på skylten och dess placering på verket. Förslagsställaren svarar i e-

post att han är nöjd med svaret. 
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KLU § 101 Dnr KS 2020/219-100 

Revidering av Revisionens reglemente 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att anta föreslagna 

revideringar av Revisionens reglemente. 

Sammanfattning 

Revisionens reglemente har varit i behov av revidering och genomförts av 

Kommunledningsstaben i samråd med Arvika kommuns revisorer och 

fullmäktiges ordförande. En översyn av reglementet har genomförts för att 

bland annat aktualisera hänvisningarna till aktuell lagstiftning, bland annat 

efter att den nya kommunallagen (2017:735) trädde i kraft den 1 januari 

2018. 

  

De ändringar i kommunallagen som berör revisionen handlar främst om 

möjlighet att delta i sammankomster eller sammanträde på distans. Det är nu 

även lagstadgat att det är fullmäktiges presidium som upprättar förslag till 

budget för revisorerna. Detta har tidigare varit praxis och i Arvika har 

möjlighet att fullmäktige utses en särskild beredning för detta. Ett 

förtydligande gällande att revisorerna kan initiera ärende samt giltighetstid 

på reglementet har lagts till. 

  

Reglementet är reviderat och uppdaterat på förslag av revisorerna, samt 

anpassat till kommunens förutsättningar. Det är inte några större förändringar 

jämfört med det revisionsreglemente som fullmäktige fastställt tidigare. 

Förslaget följer i stort det underlag till revisionsreglemente som Sveriges 

Kommuner och Regioner har tagit fram. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 15 februari 2020 

Utkast till reviderat Revisionsreglemente 
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KLU § 102 Dnr KS 2019/450-210 

Översiktsplan för Arvika kommun 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen godkänner att översiktsplanen ska tas fram utifrån 

processen från Boverket ”ÖP-modell 2.0” och enligt den lagstiftning i plan- 

och bygglagen som råder sedan den 1 april 2020. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att Kommunledningsutskottet utgör politisk 

styrgrupp för arbetet med översiktsplanen för Arvika. 

Sammanfattning 

Kommunledningsstaben vill med denna skrivelse förklara och förankra ny 

lagstiftning enligt PBL rörande översiktsplanering och beskriva den nya 

planeringsprocess som Boverket föreslagit för framtagandet av 

översiktsplaner. 

  

I Plan- och bygglagen (PBL) regleras att varje kommun ska ha en aktuell 

översiktsplan, som omfattar hela kommunen. Översiktsplanen ska spegla den 

politiska majoritetens uppfattning och bör bygga på sammanställningar och 

analyser av viktiga förutsättningar såsom övergripande mål, förändringar och 

trender i omvärlden, fysisk struktur och allmänna intressen. 

  

1 april 2020 har PBL uppdaterats och lagstiftningen avseende 

översiktsplanering har reviderats. Då beslutet om att ta fram en ny 

översiktsplan för Arvika togs under våren 2019, har det inledande arbetet 

med översiktsplanen initierats utifrån den lagstiftning som rådde före 1 april 

2020. Då det nu finns ny lagstiftning och med anledning av att 

metodiken/processen kring framtagandet av en översiktsplan har uppdaterats 

av Boverket, så föreslås att översiktsplanen arbetas fram i enlighet den nya 

modellen och utifrån nu rådande lagstiftning i PBL. 

  

Arbetet med den nya översiktsplanen kommer att pågå under flera års tid och 

därav skulle den kunna uppfattas som inaktuell redan innan den antagits om 

den tas fram enligt den ”gamla processen”. Planarbetet har ännu inte gått in i 

ett sådant skede att det föranleder revideringar av framtaget material om 

planen tas fram med ny process och lagstiftning. Därav föreslås att den nya 

översiktsplanen för Arvika tas fram i enlighet med den lagstiftning som 

gäller från 1 april 2020 samt utifrån den modell för översiktsplan som 

Boverket presenterat och omnämner som ”ÖP-modell 2.0”. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 3 juni 2020 
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KLU § 103 Dnr KS 2020/487-210 

Boverket, dnr 6352/2018 - Remiss - Förslag till 
Boverkets föreskrifter och allmänna råd om 
planbeskrivning 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bedömning. 

Sammanfattning 

Riksdagen och regeringen har uttalat en tydlig ambition, att Sverige ska bli 

bäst i världen på att använda digital teknik. Ett av fokusområdena för detta 

arbete är samhällsbyggnadsprocessen. 

 

Boverket fick i januari 2017 därför i uppdrag av regeringen att utreda 

förutsättningarna för digitala detaljplaner. Regeringen följde därefter upp 

rapporten med en proposition ”Digitalisering av grundkartor och 

detaljplaner”, vilken ledde till lagändring i PBL med innebörden att 

Regeringen eller den myndighet som regeringen bestämmer får meddela 

föreskrifter om standarder för utformning av detaljplaner och 

planbeskrivningar samt grundkartor. Regeringen beslutade därefter att införa 

en ny bestämmelse i PBF som innebar att uppgifter (informationen) i 

detaljplaner och planbeskrivningar ska kunna tillgängliggöras och behandlas 

digitalt. Boverket fick uppdraget att meddela föreskrifter om detaljplan med 

planbeskrivning. Författningsförslaget har tidigare varit på remiss men har 

nu delats i två författningar, en för detaljplanen och en för 

planbeskrivningen. Författningsförslagen kommer att träda ikraft vid olika 

tillfällen men kravet på att detaljplaner med planbeskrivning ska vara 

överförbara inträder samtidigt från 2022. 

  

Arvika kommun har nu fått möjligheten att yttra sig på remissen som 

behandlar föreskrifter och allmänna råd om planbeskrivning. 

Planbeskrivningen är en handling till detaljplan. Den är inte juridiskt 

bindande men beskriver beslutsunderlag och ställningstaganden i planarbetet 

och är därmed ett viktigt underlag för tolkning av planen. 

Planbeskrivningens utformning är idag inte tydlig i regler och vägledningar 

utan det har istället utvecklats en praxis. 

  

Syftet med Boverkets förslag till föreskrifter och allmänna råd om 

planbeskrivningen är att på en övergripande nivå reglera de grundläggande 

förutsättningarna för överföring av information. En förutsättning är att 

informationen så långt som möjligt är enhetlig, strukturerad och tydlig. 

Boverket har bedömt att det är nödvändigt att formerna för överföring av 

detaljplaneinformationen behöver regleras för att möjliggöra återanvändning 
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KLU § 103 forts. 

 

och för att i framtiden skapa förutsättningar för nationell åtkomst. Boverket 

ser att konsekvensen av den föreslagna regleringen är att planhandläggare på 

kommuner behöver anpassa sitt arbetssätt och sina verktyg.  

 

Efter en angiven tidpunkt kommer kommunerna att ta fram 

planbeskrivningar på ett sätt som uppfyller kravet i föreskriften. De ser dock 

att detta exempelvis kan ske med stöd av programvara. Vår bedömning är 

därmed att det inte kommer vara kostnadsdrivande för kommunen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Kommunledningsstaben den 4 juni 2020 

Svarsfil till remiss Boverkets föreskrifter och allmänna råd om 

planbeskrivning, dnr: 6352/2018, Kommunledningsstaben, 2020-05-26 

Bedömning 

Arvika kommuns planhandläggare har läst igenom remissen och besvarar 

den genom den svarsfil, se beslutsunderlag, som Boverket skickat med. 

  

De synpunkter som planhandläggarna har är: 

  

I det allmänna rådet anges att en tidplan bör redovisas i planbeskrivningen. 

Detta anser vi kan vara svårt att göra för vissa detaljplaner, då tidplanen för 

genomförande inte alltid är bestämd. 

  

Boverket anger att man i planbeskrivningen ska ange en ekonomisk 

bedömning över vad genomförandet av detaljplanen kan antas innebära. Vi 

menar att i planarbetet har vi inte de exakta kostnader som genomförandet av 

planen kommer att innebära. Anges kostnader i planbeskrivningen kan de lätt 

uppfattas som faktiska. I motiveringen till paragrafen skriver även Boverket 

detta. Men det framgår inte tydligt hur kostnaderna ska anges. Att ange vilka 

kostnader som kan uppkomma och vem som ska stå för den är en sak, medan 

att ange en summa är en annan. Om uppskattade kostnader ska anges, hur 

gör vi det tydligt att de är uppskattade och inte faktiska? 

  

Att se kopplingen mellan den digitala indelningen och planbeskrivningen är 

svår att utläsa av remissen. Den känns abstrakt och vi har svårt att se hur det 

kommer att fungera i praktiken. Vi funderar även på om det behövs fler 

underrubriker i den digitala indelningen av planbeskrivningen. Kanske vore 

det även bra med korta hjälptexter till varje rubrik om vad som ska beskrivas. 

Detta för att alla ska göra lika. 
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KLU § 104 Dnr KS 2020/588-805 

Ansökan om särskilt bidrag 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar enligt följande: 

 

1. Breviks SK, bidrag beviljas till installation av brunnsborrat vatten 

med 70 % av kostnaden dock max 29 400 kronor.  

2. Arvika Slalomklubb, bidrag beviljas till renovering av tryckpump 

med 70 % av kostnaden dock max 26 307 kronor.  

3. Arvika Gymnastikförening, bidrag beviljas med 70 000 kronor som 

ett stöd till inköp av de redskap föreningen införskaffat. 

4. Jössefors IK, då utrymme inte finns i budget för särskilt bidrag 

föreslås avslag av ansökan till inköp av en robotklippare. 

5. Klässbols SK, bidrag beviljas till inköp av robotklippare med 70 % 

av kostnaden dock max 60 830 kronor. Övrig ansökan avslås. 

6. Arvika Ridklubb, bidrag beviljas till bevattning av utemanegen med 

70 % av kostnaden dock max 63 000 kronor. Övriga ansökningar 

avslås. 

7. Team Westom MC, bidrag beviljas till inköp av skopa med 70 % av 

kostnaden dock max 13 562 kronor. Samt till bullerutredning med 70 

% av kostnaden dock max 25 900 kronor. Övrig ansökan avslås. 

8. Arvika Golfklubb, då utrymme inte finns i budget för särskilt bidrag 

föreslås ansökan om inköp av traktor samt golfbil ett avslag. 

9. Arvika Tennisklubb, bidrag beviljas med 70 000 kronor som ett stöd 

till kostnaden för de åtgärdade installationerna. 

10. Knöppelåsens Ryttarsällskap, då utrymme inte finns i budget för 

särskilt bidrag föreslås ansökan om bidrag till en Naturbana ett 

avslag. 

11. Gunnarskogs IK, bidrag beviljas till inköp av dressvagn med 70 % av 

kostnaden dock max 10 850 kronor samt till inköp av en 

redskapsbärare med 70 % av kostnaden dock max 21 921 kronor. 

Övrig ansökan avslås. 

12. Mangskogs Sportklubb, bidrag beviljas till inköp av fotbollsmål med 

70 % av kostnaden dock max 26 243. 

13. Arvika Brukshundklubb, bidrag beviljas till målning med 70 % av 

kostnaden dock max 9 406 kronor. 

Beviljade bidrag till föreningarna utbetalas efter en skriftlig kostnads-

redovisning. Samtliga bidrag finansieras via vht 3055 särskilt bidrag. 

 

Sammanfattning 

Under våren har inkommit ansökningar om särskilt bidrag från 13 stycken  
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föreningar till en eller flera investeringar i föreningsägda idrotts-

anläggningar. Totala summan för alla ansökningar är 2 080 404 kronor. Vid 

beviljande utbetalas normalt 70 procent av det sökta bidraget vilket i år 

skulle innebära 1 456 282 kronor. 

  

Det är förstås glädjande att det finns så många ideella krafter som sköter om 

anläggningar runt om i kommunen. Och önskvärt vore att kunna tillgodose 

alla önskningar. Men då utrymme inte finns inom budgetramen för särskilt 

bidrag föreslås prioritet av en investering då fler sökts samt tyvärr också 

avslag för en del sökta investeringar. 

  

Totalt föreslås särskilt bidrag enligt nedanstående med 427 419 kronor. 

Beslutsunderlag 

Föreningarnas ansökningar 

Sammanställning av inkomna ansökningar 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 25 maj 2020 

Beslutet skickas till 

Föreningarna 

Bitr. kommundirektör 

Kultur-och fritidschef 

Föreningskonsulent 
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KLU § 105 Dnr KS 2020/387-805 

AiR Värmland treårigt regionalt utvecklingsprojekt med 
nationellt stöd, Region Värmland 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att Region Värmland, avdelning för 

kulturutveckling beviljas 40 000 kronor i kommunalt bidrag för att 

genomföra projektet. Finansieras via verksamhet 31595, Kulturella 

utvecklingsprojekt. 

  

Kultur och fritid och Region Värmland/Rackstadmuseet för dialog kring 

projektet med anledning av Corona, Covid-19 och eventuella ändringar som 

kan ske beroende på myndigheternas rekommendationer och riktlinjer med 

anledning av pandemin. 

  

Region Värmland gör Arvika kommuns nya logotype synlig i 

marknadsföring av projektet och redovisar till Kultur och fritid efter 

genomfört projekt. 

Sammanfattning 

Region Värmland, avdelning för kulturutveckling, ansöker om 40 000 kronor 

i kommunalt bidrag för att täcka kostnader i samband med treåriga projektet 

AiR Värmland. (AIR, Artists in Residence) 

 

Projektet syftar till att skapa mötesplatser för kunskapsutbyte och konstnärlig 

utveckling. Genom projektet skapas plats för gästande konstnärer i tre 

värmländska kommuner (Karlstad, Arvika och Hagfors) för konstnärer att 

utvecklas, visa, processa och producera verk. Projektet vill stärka det lokala 

kulturlivet och skapa möjlighet till samverkan. 

  

I Arvika är Rackstadmuseet samarbetspart och nod för resindenset AiR 

Värmland. Besökande konstnärer knyts till Rackstadmuseet och lokala 

verksamma konstnärer. I dialog arbetar de besökande konstnärerna med 

samtidskonst/konsthantverk. 

  

Rackstadmuseet beskriver hur utbytet mellan konstnärer är ett fundament i 

Arvikas konsthistoria som format en stark identitet som ”kulturbygd”. 

Beskriver vidare hur Rackstadkolonin etablerade nätverk och verktyg för 

samarbete mellan konstnärer och konsthantverkare, som en nödvändighet för 

att kunna verka utanför de större städerna. 

 

Ambitionen är att ta fasta på den traditionen och projektet vill bjuda in två 

konstnärer samtidigt, gärna med anknytning till konsthantverk, till Arvika. 
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Rackstadmuseet kommer i projektet att erbjuda inblick i de platser och 

konstverk sprungna ur Rackstadkolonins tid och fokusera på platsbesök, 

öppna samlingar och seminarier i samverkan med kreativa aktörer från 

trakten. Rackstadmuseet ser hur möten mellan deltagande konstnärer och 

lokala aktörer i residenset kan bli tongivande del i museets verksamhet. 

  

Residensprojektet delas upp i två delar: 

  

Hösten 2020, researchperiod med tid för besökande konstnärer att utforska 

platsen och möta lokala aktörer. 

Våren 2021, arbets- och presentationsperiod. Exempelvis kan presentationen 

vara gemensam aktivitet mellan besökande konstnärer och någon/några 

kulturaktörer från Arvika. 

  

Finansiering för AiR Värmland i Arvika är 324 000 kronor. Finansierat via 

sökta och beviljade medel från Kulturrådet (100 000 kronor), Region 

Värmland (100 000 kronor), IASPIS (Konstnärsnämnden, 84 000 kronor) 

samt sökt bidrag från Arvika kommun (40 000 kronor) 

  

Kostnader för AiR Värmland i Arvika är 324 000 kronor: 

arvode, utställningsersättning till konstnärer/föreläsare (126 000 kronor), 

resor (40 000 kronor), bostad/ateljé för konstnärer (35 000 kronor), 

frakt/material/produktion (15 000 kronor), produktion (40 000 kronor), 

Projektledning Rackstadmuseet (50 000 kronor), marknadsföring (18 000 

kronor) 

Beslutsunderlag 

Region Värmlands bidragsansökan den 27 februari 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 1 juni 2020 

Bedömning 

Projektet AiR Värmland med syfte att bjuda in två 

konstnärer/konsthantverkare att verka i Arvika, vid Rackstadmuseet i 

samverkan med lokala konstnärer bedöms bidra till att utveckla Arvikas 

kulturliv. 

Beslutet skickas till 

Bitr kommunchef 

Kultur och fritidschef 

Kulturutvecklare 

Region Värmland, avdelning för kulturutveckling, utvecklare bild och form 
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KLU § 106 Dnr KS 2020/265-805 

Ansökan bidrag kulturella utvecklingsprojekt, 
”Tjejprojektet”, Totalteatern 

Utskottets beslut 

Totalteatern beviljas 30 000 kronor i kommunalt bidrag för att genomföra 

projektet. Finansieras via verksamhet 31595, Kulturella utvecklingsprojekt. 

  

Kultur och fritid och Totalteatern för dialog kring projektet med anledning 

av Corona, Covid-19 och eventuella ändringar som kan ske beroende på 

myndigheternas rekommendationer och riktlinjer med anledning av 

pandemin. 

  

Totalteatern gör Arvika kommuns nya logotype synlig i marknadsföring av 

projektet och redovisar till Kultur och fritid efter genomfört projekt. 

Sammanfattning 

Föreningen Totalteatern ansöker om 30 000 kronor i kommunalt bidrag för 

att täcka kostnader i samband med teaterprojektet: ”Tjejprojektet”. 

  

Totalteatern vill skapa en angelägen nutida teaterföreställning som diskuterar 

hur det är att vara ung tjej idag. Föreställningens innehåll arbetas fram under 

workshops med elever i Arvikas. 4 skolor i Arvika kommun deltar i arbetet 

med 6st research/workshops med ca 90st elever i årskurs 4-6. Deltar gör 

elever som identifierar sig som tjej. Elevernas egna erfarenheter ligger till 

grund för föreställningen. 

 

Föreställningen sker i kombination med efterföljande workshop där publiken 

bjuds in till samtal, reflektion och fysiska teaterövningar tillsammans med 

skådespelarna. 

 

Genom Skapande Skola (statliga Kulturrådspengar som Arvika kommun sökt 

och fått) bokas 10st föreställningar in för skolor i Arvika under hösten 2020. 

Ca 700 elever (killar och tjejer) kommer att få se föreställningen och delta i 

efterföljande workshop på skoltid. Möjlighet till fler skolföreställningar 

finns. 

 

Totalteatern vill erbjuda alla Arvikas kommuninvånare att gratis se 

föreställningen med efterföljande workshop och planerar för en offentlig 

föreställning, helg- eller kvällstid på Ritz under hösten 2020. 

  

Målet är att föreställningen turnéläggs och säljs runt om i Sverige. Liknande 

tidigare ”Typ tjej typ kille” som fortfarande turnerar i landet.  
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Totalteaterns mål med projektet är att 14 000 elever runt om i Sverige (varav 

4000st i Värmland) ser föreställningen och deltar i efterföljande workshop. 

  

I projektet engagerar Totalteatern6-7st lokala kulturarbetare inom den 

kreativa sektorn. (skådespelare, scenograf, kostymör, fotograf, musiker, 

regissör och ljussättare) 

  

Totalkostnad för projektet är 3 075 000 kronor. (löner, marknadsföring, 

resor/transporter, teknik, lokalhyra, scenografi) 

  

Intäkterna beräknas till 3 075 000 kronor: 

  

Bidrag Region Värmland  250 000 kronor 

Skapande Skola  95 000 kronor 

Verksamhetsbidrag Arvika kommun 100 000 kronor 

Kulturrådet   300 000 kronor 

Projektbidrag Arvika kommun 30 000 kronor 

Sålda föreställningar  2 300 000 kronor  

Beslutsunderlag 

Totalteaterns bidragsansökan den 21 februari 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 2 juni 2020 

Bedömning 

Totalteaterns projekt bidrar till utveckling av Arvikas kulturliv. Projektet 

bidrar till arbetstillfällen för lokala kulturarbetare. Projektet erbjuder Arvikas 

invånare professionell närproducerad samtida scenkonst med fokus på barn 

och unga. 

Beslutet skickas till 

Totalteatern 

Bitr. kommundirektör 

Kultur- och fritidschef 

Kulturutvecklare 
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KLU § 107 Dnr KS 2020/636-140 

Arvika Innovation Park 2021-2023 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att medfinansiera projektet Arvika 

Innovation Park 3.0, 130 000 kronor/år under perioden 2021-2023. Projektet 

finansieras via konto 229 tillväxtskapande åtgärder. 

Sammanfattning 

Arvika Innovation Park (AIP) etablerades år 2017 och har under tre år 

fungerat som en nod till Karlstad Innovation Park. Syftet har varit att kunna 

nå ut i länet med stöd vid innovationsprocesser, bygga nätverk, attrahera 

idébärare och fungera rådgivande för dem. 

 

Nu ansöker Karlstad Innovation Park om medfinansiering för en fortsatt 

satsning med AIP under perioden 2021-2023. Inriktning på arbetet består 

främst av tre huvudaktiviteter. 1) Utvecklad koordinering av 

innovationssystemet. 2) Skapa och genomföra metoder för ett mera 

diversifierat och innovativt Värmland. 3) Distribuerat innovationssystem 

genom ökad närvaro utanför Karlstad.  

 

AIP ansöker om medfinansiering från Arvika Kommun med 130 000 kr/år 

under tre år vilket med uppväxling av medel från Europeiska regionala 

utvecklingsfonden (ERUF) innebär en 80% tjänst. 

Beslutsunderlag 

Ansökan Arvika Innovation Park 2021 – 2024 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse Ansökan Arvika Innovation Park 

3.0 2021-2024 

Bedömning 

Kommunledningsstaben bedömer att Nyföretagarcentrum täcker behovet av 

rådgivning till blivande och befintliga företagare. Det är värdefullt med 

”otraditionella arbetssätt” även om de kan verka oförklarliga och omätbara. 

Tidigare erfarenheter pekar dock mot att innovationsprocesser ofta sker 

internt hos företagen och är svåra för utomstående att bli delaktiga i. 

Yrkande 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar på att Kommunledningsutskottet 

beslutar att medfinansiera Arvika Innovation Park 3.0 för perioden 2021-

2023. 
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Beslutet skickas till 

Arvika Innovation Park 

Bitr. kommundirektör 

Näringslivsutvecklare 
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KLU § 108 Dnr KS 2020/411-805 

Ansökan om bidrag till landsbygdsutveckling 2020 - 
Sälbodabygdens Bygdegårdsförening - Byte av tak på 
föreningslokalen 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att ge Sälbodabygdens 

Bygdegårdsförening ansökt belopp, 29 550 kronor för byte av tak på 

föreningslokalen. Finansiering sker från konto 221. Medel betalas utifrån 

rekvisition och redovisade kostnader. 

Sammanfattning 

Sälbodabygdens Bygdegårdsförening ansöker om bidrag för byte av tak på 

föreningens lokal i östra Sälboda. Under år 2019 har föreningen haft ett 

aktivt år med 83 arrangemang. Kostnaden för takbyte beräknas till 98 500 

kronor och de ansöker om bidrag med 30 % av kostnaden, således 29 550 

kronor. Boverket, föreningens egna kassa och resurser kompletterar 

finansieringen. 

Beslutsunderlag 

Sälbodabygden Bygdegårdsförenings ansökan om bidrag till 

landsbygdsutveckling 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 4 juni 2020 

Bedömning 

Kommunledningsstaben bedömer att ansökan stämmer väl överens med 

kommunens regler för bidrag till landsbygdsutveckling. Föreningen är 

mycket aktiv och föreningslokalen är en viktig mötesplats för boende i 

närområdet och besökare till bygden. 

Beslutet skickas till 

Sälbodabygdens Bygdegårdsförening 

Bitr. kommundirektör 

Näringslivsutvecklare 
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KLU § 109 Dnr KS 2019/925-820  

Mountainbikeled Ingestrand 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att tillåta Arvika Cykelklubb att märka 

upp en MTB-led i Ingestrandsskogen. Kostnaderna för detta kommer inte att 

belasta kommunens budget, utan tas inom ramen för projektet Biking 

Värmland. 

Sammanfattning 

Arvika kommun deltar i projektet Biking Värmland vars syfte är att utveckla 

MTB leder både får turister och lokalbefolkning. Inom ramen för projektet 

kommer MTB-leder att dras och märkas upp på flera ställen i kommunen. En 

av de tänkta lederna är planerad på kommunal mark i Ingestrandsskogen och 

Arvika Cykelklubb kommer att sköta arbetet med att märka upp leden. 

Cykeleden används redan i dag av cyklister och kostnaderna för skyltning 

kommer att tas från projektet Biking Värmland. Cykelleden kommer inte att 

påverka motionsslingan som finns i Ingestrandsskogen. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 24 mars 2020 

Bedömning 

Att märka upp en MTB-led i Ingestrandsskogen skulle förstärka 

Ingestrandsområdet som besöksmål och ge Arvikas lokalbefolkning större 

möjligheter till ett aktivt friluftsliv. 

Beslutet skickas till 

Arvika Cykelklubb 

Bitr. kommundirektör 

Turistchef 
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KLU § 110 Dnr KS 2020/389-805 

Ansökan om bidrag till landsbygdsutveckling 2020 - 
Arvika Cykelklubb - Mountainbike på Ingestrand 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att ge avslag på ansökan om bidrag på 

65 600 kronor till Arvika Cykelklubb, då området Ingestrandsskogen inte 

bedöms som landsbygd. 

Sammanfattning 

Inom ramen för projektet Biking Värmland planerar Arvika Cykelklubb att 

märka upp en MTB-bana samt anlägga en barnbana, båda på kommunal 

mark i Ingestrandsskogen. Arvika Cykelklubb ansöker om ett bidrag på  

65 600 kronor för att kunna skapa barnbanan som skulle ligga nära befintliga 

turismanläggningar samt göra vissa förbättringar på befintliga stigar för 

anpassning till MTB. 

Beslutsunderlag 

Ansökan från Arvika Cykelklubb den 30 mars 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 29 april 2020 

Bedömning 

Att märka upp en MTB bana och anlägga en barnbana är ett bra initiativ från 

Arvika Cykelklubb, men bedömningen är att Ingestrand inte kan anses som 

landsbygd och därmed överensstämmer det inte med kriterier för 

landsbygdsbidrag. 

Beslutet skickas till 

Arvika Cykelklubb 

Bitr. kommundirektör 

Näringslivsutvecklare 

Turistchef 
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KLU § 111 Dnr KS 2020/571-253 

Markbyte Arvika prästgård 3:40 och Sten 1:8 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att: 

1. Arvika kommun försäljer fastigheten Sten 1:8 till Prästlönetillgångar 

i Karlstad Stift för en köpeskilling om 34,5 miljoner kronor. 

2. Arvika kommun förvärvar Arvika Prästgård 3:40 av 

Prästlönetillgångar i Karlstad Stift för en köpeskilling om 20,5 

miljoner kronor. 

3. Prästlönetillgångar i Karlstad Stift erlägger mellanskillnaden 14 

miljoner kronor till Arvika kommun. 

4. Uppdra till kommunstyrelsens ordförande Peter Söderström och 

mark- och exploateringsingenjör Jenny Wärnevall att signera 

samtliga handlingar för att genomföra markbytet. 

Sammanfattning 

Arvika kommun genom Samhällsbyggnadsavdelningen har fört diskussioner 

med Prästlönetillgångar i Karlstad Stift om ett markbyte av skogsinnehav. 

 

Kommunen äger fastigheten Sten 1:8 och är fördelat på 9 olika skiften, total 

area 423,3 hektar. Prästlönetillgångar i Karlstad Stift äger fastigheten Arvika 

Prästgård 3:40 som består av 3 skiften, total area 202,2 hektar. 

 

Kommunledningsstaben har tillsammans med Prästlönetillgångar i Karlstad 

Stift låtit ta fram värderingar på respektive fastighet som ska ligga till grund 

för markbytet. Kommunens fastighet Sten 1:8 värderas där till ett värde av 

34,5 miljoner och Prästlönetillgångar i Karlstad Stifts fastighet Arvika 

Prästgård 3:40 värderas till ett värde av 20,5 miljoner. Mellanskillnad på 

värdet mellan fastigheterna är 14 miljoner. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 4 juni 2020 

Kartbilagor 

Värdering med tillhörande bilagor 

Bedömning 

Fastigheten Arvika Prästgård 3:40 ligger intill mark som kommunen redan 

äger och har ett strategiskt läge i nära anslutning till tätorten. Fastigheten 

ligger även ”mellan” två av kommunens ägda fastigheter och skulle skapa en 

sammanhängande markyta från vårt markinnehav vid Jonsbol vidare förbi 

Koppsäng och ända ut till Jössefors. 
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Enligt upprättade värderingar har fastigheten Sten 1:8 ett högre värde än vad 

Arvika Prästgård är värderad till. Prästlönetillgångar i Karlstad Stift är 

beredda på att erlägga en mellanskillnad för att täcka den värdeskillnad som 

finns mellan fastigheterna. Bedömningen är att kommunen genom detta 

markbyte kan förvärva mark som har mer värden än enbart produktivt 

skogsbruk. 

  

Ett sådant värde är bland annat att äga den motionsslinga som idag ligger på 

Prästlönetillgångar i Karlstad Stifts mark. Samtliga skiften på fastigheten 

Arvika Prästgård 3:40 har en tätortsnära karaktär och gör att kommunen kan 

säkerställa möjligheter till friluftsliv och en aktiv livsstil hos våra 

medborgare på ett helt annat sätt än om någon annan part äger marken. 

  

Fastigheten Sten 1:8 är cirka 221,1 hektar större än fastigheten Arvika 

Prästgård 3:40 vilket innebär att kommunens skogsinnehav arealmässigt 

kommer minska vid ett markbyte med Prästlönetillgångar i Karlstad stift. 

Bedömningen är att denna arealminskning ska kunna förvärvas på annat vis 

och plats om så önskas. 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 112 Dnr KS 2020/2-042 

Planskild korsning 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet tar del av informationen. 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadschefen Ida Svensson rapporterar om pågående om 

pågående diskussioner med Trafikverket gällande en planskild 

järnvägskorsning i anslutning till hamnområdet i Arvika. 

 
 


